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Generalforsamlingen afholdtes kl. 10.30 på Klampenborg Galopbane. 21 personer deltog.  

 

Foreningens formand Nick Elsass bød velkommen til den meget forsinkede generalforsamling 

foranlediget Covid-19. Han oplyste derpå, at bestyrelsen havde valgt Hans Erik Westerberg som 

generalforsamlingens dirigent i henhold til vedtægterne. 

 

Dirigenten takkede for valget og konstaterede at generalforsamling var lovligt indkaldt den 23. august 

2020. 

 

Derefter gav han ordet til formanden for aflæggelse af bestyrelsens beretning.  

 

Punkt 1 - Bestyrelsens beretning 

 

Formanden indledte med at udtale mindeord om de medlemmer, der var gået bort siden sidste 

generalforsamling henholdsvis Jørgen ”Winston” Hansen, Verner Juul Rasmussen, Michael Koefoed 

og Johnny Vang-Lauritzen. Generalforsamling mindedes de afdøde ved et øjebliks stilhed. 

 

I sin beretning kom Formanden ind på de vanskelige forhold den samlede hestesport har stået overfor 

siden foråret. Der har været mange og ind i mellem trange forhandlinger med myndighederne, men vi 

skal prise os lykkelige for at vi alligevel har kunnet gennemføre det meste af sæsonen indtil nu med 

begrænset tilskuerantal. I den forbindelse roste formanden Klampenborg Galopselskabs direktion for en 

effektiv punktlig afvikling og overholdelse af myndighedernes påbud. 

Desværre er den yderligere åbning for flere tilskuere straks blevet afblæst på grund af de kraftigt 

stigende smittetal. Banerne vil modtage ”Corona-kompensation” for tab af løbsdagsindtægter. 

 

Sporten har i 2020 været ramt af nogle ærgerlige dopingsager, som skyldes spor af koffein i prøverne. 

Der er omfattende undersøgelser i gang for at spore koffeinets oprindelse, hvilket indtil videre 

tilskrives foder eller ”hesteslik”. 

 

Formanden omtalte forhandlingerne med svensk hestesport, hvor aftalen er, at dansk trav- og 

galopsport i 2024 skal blive fuldgyldigt medlem af Svensk Travsport.  

 



I det internationale arbejde fylder Brexit meget, idet ind- og udførsel af heste til og fra Storbritannien 

påvirkes meget heraf.  

 

Formanden fastslog desuden, at der fortsat vil være stor fokus på hestevelfærd. 

 

Endelig oplyste formanden, at det er intentionen at afholde videokonferencer for foreningens 

medlemmer i den kommende tid, hvor medlemmerne vil blive informeret om aktuelle emner. 

 

(Der henvises i øvrigt til den trykte beretning). 

 

Efter besvarelse af et par supplerende spørgsmål fra Betina Thorsen og Lulu Tøpholm blev beretningen 

afsluttet og konstateret godkendt af dirigenten. 

 

Punkt 2 - Aflæggelse og godkendelse af årsregnskab 

 

Peter Knudsen gennemgik hovedtallene i foreningens regnskab, der viste et overskud på kr. 340.969. 

Foreningens egenkapitalvar vokset til kr. 1.390.665. Budgettet for 2020 udviser et resultat på 29.000 kr. 

 

Da der ikke var spørgsmål til regnskabet kunne dirigenten konstatere, at det var godkendt og decharge 

givet til bestyrelse og administration. 

 

Punkt 3 - Valg af bestyrelsesmedlemmer 

 

Dirigenten konstaterede, at der med hensyn til valget af repræsentanter for henholdsvis Gruppe B 

(opdrættersektionen) og Gruppe D (Jockey Club-sektionen) kun var opstillet én kandidat i hver 

kategori, og at Gert Larsen og Jens D. Lauritzen dermed var valgt. 

 

Til valget af bestyrelsesmedlem for Gruppe C (hesteejersektionen) var der derimod opstillet to 

kandidater. Bestyrelsen havde foreslået genvalg af Mogens Schougaard. Endvidere opstillede Pia 

Larsen Jensen, som på opfordring præsenterede sig selv som værende amatørtræner og hesteejer i 

mange år. Hun ville arbejde for mere åbenhed omkring bestyrelsen og foreningens arbejde. 

 

Da der ikke var begæret skriftlig afstemning afgjordes valget ved håndsoprækning. 

Mogens Schougaard fik 14 stemmer, medens Pia Larsen Jensen fik 5 stemmer (inkl. 1 brevstemme). 

Mogens Schougaard var hermed genvalgt. 

 

Punkt 4 - Valg af statsautoriseret revisor. 

 

Generalforsamlingen genvalgte énstemmigt revisionsfirmaet Beierholm ved statsautoriseret revisor 

Hakon Rønn Jensen. 

 

Punkt 5 - Fastsættelse af kontingent for 2021. 

 

Det uændrede kontingent på 600 kr. for enkelt medlemmer og 900 kr. for par blev vedtaget. 

 



Punkt 6 - Indkomne forslag. 

 

Forslaget fra Flemming Velin vedr. diskvalifikation i tilfælde af overtrædelse af piskereglerne blev 

suppleret med hans egne kommentarer, som blev oplæst af dirigenten. 

 

Bestyrelsen har ikke kunnet støtte forslaget og der var ej heller stemmer for forslaget blandt 

medlemmerne. Derimod blev der fra flere medlemmer ytret sympati for totalt forbud mod 

piskeanvendelse i lighed med de norske regler. Bestyrelsen blev opfordret til at arbejde videre med 

spørgsmålet. 

  

Forslaget fra Dean Olsen vedr. tilskud til bedækning af hopper ved Gruppe 1- hingste i udlandet fandt 

ingen stemmer blandt medlemmerne. 

  

Dean Olsens andet forslag om at inddrage opdrætterpræmier for løb i Norge og Sverige og anvendelse 

til andre formål fandt ingen tilslutning blandt medlemmerne. 

 

Således fulgte generalforsamlingen bestyrelsens indstilling for alle tre indkomne forslag. 

 

Punkt 7 - Eventuelt. 

 

Der blev ikke bedt om ordet fra forsamlingen, men formanden foreslog at udnævne Hans Erik 

Westerberg til æresmedlem som påskønnelse af hans arbejde i alle sportens organer og bestyrelse i 

sidste omgang i Dansk Hestevæddeløbs bestyrelse. 

 

Medlemmerne godkendte forslaget og det nye æresmedlem takkede rørt og glad. 

 

Herefter blev generalforsamlingen hævet. 

 

 

 

Den 24. september 2020 

Hans Erik Westerberg 


